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Protokół Nr 45 

z obrad czterdziestej piątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych 

 w dniu 25.09.2014r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

 

Radny nieobecna usprawiedliwiona – Beata Lida. 

 

Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 

3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska – Zawieja 

4. Skarbnik Gminy Więcbork    - Alina Kruk 

5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM      - Tomasz Fifielski 

6. Radny Rady Powiatu     - Henryk Pawlina 

7. Inspektor UM       - Ewa Kiestrzyn -Kobus 

8. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 

9. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego - Paweł Szydeł 

 

Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji RM. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

kierowników jednostek gminnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania. 
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10. Przyjęcie sprawozdania z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork z 

organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za 2013 rok. 

11. Przyjęcie sprawozdania z wykonania Budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2014 roku. 

12. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych Rady 

Miejskiej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zakończenie. 

 

Przewodniczący RM poinformował, że do powyższego porządku obrad Skarbnik Gminy 

Więcbork proponuje wprowadzenie autopoprawki w postaci dodatkowej uchwały, w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork dodała, że do Gminy Więcbork wpłynął wniosek Państwowej 

Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim w sprawie wsparcia finansowego zakupu samochodu 

pożarniczego. Analiza budżetu Gminy Więcbork i możliwości w tym zakresie pozwoliła na 

wywołanie projektu powyższej uchwały i umieszczenie jej w porządku obrad sesji RM.  

 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad wprowadzeniem autopoprawki do porządku 

obrad. 

 

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie 

 

Następnie przegłosowano porządek obrad uwzględniający przyjęta zmianę. 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XLIV sesji został 

napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesinie wniesiono 

poprawek. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych w  danej chwili ma jakieś uwagi. 

Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod głosowanie. 

 

 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

 

6.09.2014r. – udział w Dożynkach Gminnych, w Wituni. 

10.09.2014r. – udział w Spotkaniu z Sołtysami z terenu gminy Więcbork. 

11.09.2014r. – udział w posiedzeniu Rady Sołeckiej sołectwa Sypniewo. 

14.09.2014r. – udział w dożynkach Powiatowo – Gminnych w Sępólnie Krajeńskim. 
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17.09.2014r. – udział w spotkaniu z rodzicami w Zespole Szkół w Sypniewie. W spotkaniu 

uczestniczyli ponadto Burmistrz Więcborka, Zastępca Burmistrza Więcborka oraz Dyrektor 

Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. 

W tym samym dniu Przewodniczący RM uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ 

Rady Miejskiej w Więcborku. 

20.09.2014r. udział w podsumowaniu Biegu Pamięci Karolewo-Więcbork oraz uczestnictwo 

w V targach Rękodzielniczych i Święcie Ziemniaka w Kamieniu Krajeńskim. 

23.09.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Więcborku oraz 

Komisji Budżetu i Finansów RM w Więcborku. 

 

W przedmiotowym okresie Przewodniczący RM na bieżąco monitorował przebieg  

i zaawansowanie prac inwestycyjnych prowadzonych na terenie gminy Więcbork, brał udział 

w spotkaniach roboczych organizowanych z inicjatywy Burmistrza i swojej w sprawach 

bieżących dotyczących Urzędu Miejskiego i gminy Więcbork, a także współdziałał  

w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami.  

 

30.08.2014r. – udział w nadaniu sztandaru Okręgowi Bydgoskiemu Kurkowego Bractwa 

Strzeleckiego w Kcyni. 

31,08.2014r. – udział w Festynie zorganizowanym w Pęperzynie. 

1.09.2014r. – udział w rozpoczęciu roku szkolnego w Szkole Podstawowej w Więcborku oraz 

uroczystym nadaniu stopnia nauczyciela mianowanego pedagogom szkół samorządowych. 

3.09.2014r. – udział w Mini Konwencie w Sępólnie Krajeńskim. Omawiane sprawy dotyczyły 

bieżących problemów powiatu. 

6.09.2014r. – udział w Gminnych Dożynkach w Wituni. 

7.09.2014r. – udział w Mszy św. w Karolewie za pomordowanych w przejściowym  obozie 

koncentracyjnym. 

8.09.2014r. – wyjazd do Torunia w celu podpisania aneksu do umów. 

10.09.2014r. – udział w Spotkaniu z Sołtysami z terenu gminy Więcbork. 

12.09.2014r. – spotkanie w Nadleśnictwie Runowo Krajeńskie – inicjatorem spotkania było 

Koło Łowieckie „Czapla”, a rozmowy dotyczyły nadpopulacji dzików i sposobów na jej 

redukcję. 

14.09.2014r. – udział w Dożynkach Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim. 

17.09.2014r. - udział w spotkaniu z rodzicami w Zespole Szkół w Sypniewie. 

18.09.2014r. – udział w odbiorze Targowiska w Więcborku. W trakcie stwierdzono drobne 

usterki, które zgłoszono do poprawki. 

19.09.2014r. – wyjazd do Torunia celem podpisania aneksu do umowy /dot. budowy pomostu 

na jeziorze Śmiłowskim/. 

20.09.2014r. -  udział w części podsumowującej Bieg Pamięci Karolewo-Więcbork. 

23.09.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Statutowej i Komisji Budżetu i Finansów Rady 

Miejskiej w Więcborku. 

25.09.2014r. – w godzinach porannych Burmistrz odbył spotkanie z przedstawicielem 

Zarządu Dróg Wojewódzkich. Omawiano m.in. kwestie nawierzchni ulicy Pocztowej  

w Więcborku i jest szansa, że do końca października br. nawierzchnia jezdna zostanie 

przefrezowana oraz wykonana nowa nalewka w pasie, gdzie budowano kanalizację. 
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Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Waldemar Kuszewski w imieniu mieszkańców Osiedla Łopiennik pytał, kiedy 

zostanie tam rozpoczęta i zakończona inwestycja ujęta w tegorocznym budżecie Gminy 

Więcbork, a polegająca na budowie nawierzchni z kostki betonowej. 

  Radny nawiązał również do realizowanej obecnie inwestycji dotyczącej budowy 

kanalizacji w Wituni. Mówił, że projekt ww. zadania nie przewiduje podłączenia 

wszystkich posesji przy ul. Złotowskiej, dlatego też jeden z mieszkańców wniósł do 

Urzędu Miejskiego o przyłączenie swojej posesji. W odpowiedzi uzyskał obietnicę 

Zastępcy Burmistrza Więcborka, że takowe zadanie zostanie uwzględnione w zmianach, 

w budżecie na pierwszej sesji po przerwie wakacyjnej. Do dnia dzisiejszego nie zostało to 

wykonane.  

W związku z powyższym wnioskował o wykonanie przyłącza kanalizacji sanitarnej do 

Państwa Kiedrowskich w Wituni oraz informację, czy przewidywane są także do 

wykonania dodatkowe przyłącza, a jeżeli tak to w jakim terminie.  

Zwrócił też uwagę, że w okolicach nieruchomości Państwa Kiedrowskich zlokalizowany 

jest rów melioracyjny, do którego wpuszczane są nieczystości. Problem ten został 

zgłoszony do Urzędu Miejskiego i pracownik, który dokonał wizji lokalnej potwierdził 

nieprawidłowości. Niestety sprawa nie została rozwiązana do dnia dzisiejszego. Prosił 

zatem, o jak najszybsze rozwiązanie powyższej kwestii. 

Wszystkie interpelacje radnego złożone zostały również w formie pisemnej 

Ad. 7 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych 

przez kierowników jednostek gminnych przedłożyła Sekretarz Gminy Więcbork  

p. Renata Jesionowska-Zawieja. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM/ 

 

Ad. 8 Projekt uchwały w sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej omówiła 

Sekretarz Gminy Więcbork. 

 

Zgodnie z przepisami Kodeksu wyborczego uchwałę w sprawie zmiany siedzib obwodowych 

komisji wyborczych dokonuje się najpóźniej w 45 dniu przed dniem wyborów. 

Zgodnie z art. 13a Kodeksu wyborczego do zmian siedzib obwodowych komisji wyborczych 

stosuje się odpowiednio przepisy art. 12 § 11-13. Przedmiotem niniejszej uchwały jest 

dokonanie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej Nr 11 dla granic obwodu 

głosowania Adamowo, Frydrychowo, Jeleń, Lubcza, Wymysłowo. Zmiana wynika  

z połączenia Szkoły Podstawowej w Sypniewie z Gimnazjum w Sypniewie w Zespół Szkół  

w Sypniewie. Zmianie ulega wyłącznie nazwa siedziby, lokalizacja siedziby pozostaje  

w miejscu dotychczasowej Szkoły Podstawowej w Sypniewie. 

Projekt niniejszej uchwały przedstawiony został do konsultacji Komisarzowi Wyborczemu  

w Bydgoszczy. 

Na niniejszą uchwałę wyborcom, w liczbie co najmniej 15, przysługuje prawo wniesienia 

skargi do Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy, w terminie 5 dni od daty podania uchwały 

do publicznej wiadomości. 

 

Opinia Komisji Statutowej – pozytywna. 
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Na sali 12 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad.9 Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania omówiła również 

Sekretarz Gminy Więcbork. 

 

 

Na podstawie art.12 § 4 i 5 ustawy – Kodeks wyborczy rada gminy, w drodze uchwały, na 

wniosek burmistrza, tworzy odrębny obwód głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej, domu 

pomocy społecznej, jeżeli w dniu wyborów będzie w nim przebywać co najmniej 15 

wyborców ujętych w rejestrze wyborców prowadzonym w gminie, na terenie której położona 

jest dana jednostka. Jeżeli w dniu wyborów w jednostce będzie przebywać mniej niż 15 

wyborców, można utworzyć odrębny obwód głosowania po zasięgnięciu opinii kierownika 

szpitala. Na podstawie informacji uzyskanych od kierowników zarządzanych jednostek, 

przewiduje się, że w dniu wyborów przebywać w nich będzie więcej niż 15 wyborców. 

W sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania zasięgnięto opinii osoby kierującej 

daną jednostką. Utworzenie odrębnych obwodów głosowania następuje najpóźniej w 35 dniu 

przed dniem wyborów. W związku z powyższym zachodzi uzasadniona potrzeba utworzenia 

odrębnego obwodu głosowania. 

Na niniejszą uchwałę wyborcom, w liczbie co najmniej 15, przysługuje prawo wniesienia 

skargi do Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy, w terminie 5 dni od daty podania uchwały 

do publicznej wiadomości. 

 

 

Opinia Komisji Statutowej – pozytywna. 

 

Na sali 12 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

Sekretarz Gminy Więcbork pozostając przy glosie udzieliła odpowiedzi na interpelację  

z sesji poprzedniej dotyczącą nieprawidłowości w Biuletynie Informacji Publicznej. Prosił  

o umożliwienie jej dokonania wyjaśnienia w tym miejscu obrad z uwagi na konieczność 

wyjazdu na szkolenie dotyczące najbliższych wyborów samorządowych. 

 

  „W odpowiedzi na interpelację z dnia 28 sierpnia 2014 r. w sprawie publikacji 

zarządzeń w Biuletynie Informacji Publicznej uprzejmie informuję, a mianowicie: 

Ustawa z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2014r. poz. 

728) przyjęła jako zasadę udostępnianie informacji publicznej w urzędu (art. 7 w zw. z art. 8 

ust, 3). Podstawowym źródłem informacji publicznej jest Biuletyn Informacji Publicznej. 

Artykuł 8 ust. 3 ww. ustawy zawiera katalog informacji, które powinny podlegać 

obligatoryjnemu udostępnieniu w Biuletynie Informacji Publicznej. Nie wymieniono tam 

m.in. zarządzeń organu wykonawczego, chyba że wymóg taki określony został w Statucie 

gminy. W omawianym przypadku, sytuacja ta nie ma miejsca. Organy władzy publicznej 
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mogą jednak udostępniać w BIP-ie również inne informacje publiczne, do których zalicza się 

m.in. zarządzenia. Organ władzy ustawodawczej Gminy Więcbork udostępnia swoje 

zarządzenia na stronie www.bip.wiecbork.pl w zakładce Zarządzenia Burmistrza —> 

Zarządzenia Burmistrza - 2014 rok. 

Zarządzenia Burmistrza zamieszczane są w jednym katalogu, do którego wprowadzane są 

zmiany. Zmiany do zarządzeń widoczne są w metryczce. Wprowadzanie zmian do zarządzeń 

ze skutkiem wstecznym nie jest możliwe. W związku z czym, poniżej podaję dane dotyczące 

Zarządzenia Burmistrza Więcborka Nr 0050.53.2014 z dnia 3 czerwca 2014 roku w sprawie 

wprowadzania regulaminu pożyczek dla organizacji pozarządowych oraz podmiotów 

wymienionych w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie mających swoją siedzibę i prowadzących działalność na terenie 

Gminy Więcbork, które jest przedmiotem zainteresowania Pana radnego tj.: 

1) tożsamość osoby która wytworzyła informację - Skarbnik Gminy Pani Alina Kruk, 

2) tożsamość osoby, która wprowadziła informację do BIP - Inspektor ds. informacji 

publicznej - Pani Ewa Kiestrzyn - Kobus, 

3) oznaczenia czasu wytworzenia informacji i czasu jej udostępnienia – Zarządzenie 

wytworzone w dniu 03 czerwca 2014r, przekazane do opublikowania w Biuletynie – 04 

czerwca 2014r. (wewnętrzne potwierdzenie otrzymania dokumentu), opublikowane 04 

czerwca 2014 roku godzina 17:05:59 (zgodnie z danymi zawartymi w rejestrze zmian do 

zarządzeń)” 

 

Ad. 10 Sprawozdanie z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za 2013 rok przedstawiła Inspektor UM p. Ewa Kiestrzyn Kobus. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM/ 

 

Punkt ten nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Ad. 11 Sprawozdanie z wykonania Budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2014 roku 

przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Szczegółowe sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu Gminy Więcbork stanowi 

odrębny Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Urzędu miejskiego w Więcborku/ 

 

Załącznik Nr 3 stanowi opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy  z dnia 

15 września 2014r. dotyczącą powyższego Sprawozdania. 

 

Przebieg realizacji budżetu podlegał opinii dwóch komisji RM tj. Komisji Rewizyjnej  

i Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów - pozytywna 

Opinia Komisji Rewizyjnej   - pozytywna 

 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
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Radny Waldemar Kuszewski uznał, że o ile należy przyjąć wykonanie budżetu za I półrocze 

2014 roku z faktycznymi danymi przedstawionymi przez Skarbnik Gminy o tyle należy też, 

jego zdaniem powiedzieć o kilku istotnych rzeczach, na które zwrócono uwagę na 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. Podał, że Komisja odniosła się do umorzeń podatku, gdzie 

praktycznie od 2013 roku, poprzez I półrocze 2014 roku odnotowano zwiększoną wartość 

kwot umorzeń podatków. Niektóre z tych umorzeń - decyzji podjętych w tych sprawach, 

wzbudziły zdziwienie członków Komisji, choć swego czasu jeden z radnych powiedział, że 

„po to mamy Burmistrza, żeby umarzał”, więc nie powinno być w tej kwestii zaskoczenia. 

Kolejną rzeczą, na którą radni Komisji zwrócili uwagę, a o której nie należy zapominać, jest 

prawie 600.000,00 zł zaległości jeżeli chodzi o podatek rolny, leśny oraz podatki i opłaty 

lokalne od osób fizycznych i prawnych – rozdział 75615 i 75616. Radni zainteresowali się 

także zagadnieniem czynszów za lokale mieszkalne. Do tego tematu powraca się 

systematycznie, aczkolwiek, kiedy tymi sprawami zajmowało się AZK problematyka trafiała 

pod obrady sesji, a po przejęciu działu przez ZGK teoretycznie temat nie istnieje.  

W tym zakresie natomiast obserwuje się ciągły wzrost zaległości czynszowych za lokale 

mieszkalne, bo w porównaniu do I półrocza 2013 roku wg otrzymanych zestawień, zaległe 

czynsz wzrosły z 237.218,00 zł do ponad 358.000,00 zł czyli o ponad 120.000,00 zł. W tym 

samym czasie udało się wyegzekwować spłatę zaległości po zlikwidowanym AZK w kwocie 

27.210,52 zł. Ponadto członkowie Komisji Rewizyjnej wyrazili zainteresowanie wykonaniem 

dochodów ze sprzedaży nieruchomości. Jako członków Komisji ale też i jako radnych 

interesowało ich stanowisko Burmistrza Więcborka w kwestii sprzedaży działki  

w Więcborku. Dwa przetargi nie odbyły sie z powodu braku zainteresowanych kupnem 

działki. Na dziś istnieje wiele możliwości - rozwiązań w tym np. negocjacje z potencjalnym 

nabywcą, a jeżeli wybrana zostałaby ta opcja, to pytanie jaką cenę zaproponować? Być może, 

zdaniem radnego, lepiej byłoby wstrzymać się od sprzedaży i poczekać, być może na lepsze 

czasy tzn. do momentu pojawienia się nabywcy, który będzie skłonny zakupić teren za cenę 

atrakcyjną dla Gminy Więcbork. Ważne jest też według radnego zapewnienie Skarbnik 

Gminy, że po wycofaniu się Gminy ze sprzedaży działki, o której mowa, nie powinno być 

problemu ze spięciem budżetu. 

 

Mam zastrzeżenie do tego, że zapewniłam, powiedziałam, że trzeba to sprawdzić – Skarbnik 

Gminy Więcbork. 

 

Pani Powiedziała, że na dzień dzisiejszy raczej nie wpłynie to na wykonanie budżetu i spięcie 

budżetu i my kilka razy o to pytaliśmy, ponieważ wspominaliśmy o tym, że nie chcielibyśmy 

sytuacji, że za np. miesiąc okaże się, że nie sprzedanie tej działki powoduje pewne 

komplikacje w wykonaniu budżetu – mówił radny Kuszewski. 

 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 

 

Ad.12 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych 

Rady Miejskiej przedstawił Przewodniczący RM p. Józef Kujawiak. 

 

Przewodniczący RM poinformował, że wszystkie oświadczenia majątkowe złożone zostały 

przez radnych w ustawowo określonym terminie. Po wstępnej analizie dokonane zostały 

drobne korekty bądź uzupełnienia i oświadczenia przesłano do Urzędu Skarbowego  

w Sępólnie Krajeńskim Do tej pory nie wpłynęła jeszcze informacja o ewentualnych 

nieścisłościach. 
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Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Projekt uchwały zakłada na rok 2014 zmiany w zakresie dochodów i wydatków, co ma swoje 

odzwierciedlenie w zmianach w budżecie Gminy. Ponadto jest propozycja aby część 

oszczędności powstałych z obsługi długu przeznaczyć na wcześniejszą spłatę pożyczki  

z WFOŚiGW, która nie będzie podlegała częściowemu umorzeniu długu. Pozytywna opinia 

Rady w zakresie tej uchwały i zmian w budżecie skutkować będzie zmianą kwot długu  

w całym okresie obowiązywania WPF oraz kwoty rozchodu w tym okresie. 

 

Opinia komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

 

Radny Kuszewski wskazał, że w ubiegłym miesiącu w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

widniała kwota 100.000,00 zł jeżeli chodzi o pożyczki. W obecnym projekcie  WPF kwota ta 

wynosi 150.000,00 zł. Wnioskuje zatem, że fundusz pożyczkowy został zwiększony, a jeżeli 

tak, to jakie są plany związane z kwotą 50.000,00 zł 

 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że kwestia ta jej umknęła ale będzie ona miała 

swoje przełożenia również w zmianach w budżecie Gminy. Pożyczki z budżetu Gminy 

wzbudziły spore zainteresowanie organizacji pozarządowych, tą formą pomocy. Z takim 

wnioskiem wystąpiło do Gminy również Kurkowe Bractwo Strzeleckie. Jeżeli decyzja Rady 

będzie pozytywna, co do zwiększenia w przychodach i rozchodach o wymienioną powyżej 

kwotę, jak również zmiany upoważnienia dla Burmistrza w tym zakresie, wówczas taka 

pożyczka będzie mogła być udzielona. 

 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 10 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 

Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2014 

przedstawiła również Skarbnik Gminy Więcbork 

 

Zmian dokonano na podstawie: 

 

1. Pisma Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Kraj. nr 

PT.0761.13.2014 z dnia 22 sierpnia 2014 r. dotyczącej pomocy finansowej w wysokości 

5.000,00 zł. na zadanie pn.: „Zakup samochodu pożarniczego dla PSP w Sępólnie Kraj.”. 

2. Wniosku złożonego do Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu i rozpatrzonego pozytywnie 

dotyczacego udzielenia pomocy finansowej w wysokości 3.486,61 zł. na realizację zadania 

pn.: „Ochrona środowiska na obszarach zależnych od rybactwa poprzez organizację i 

przeprowadzenie konferencji trójsektorowej na temat sposobów zachowania i 

zabezpieczenia obszarów objętych szczególnymi formami ochrony przyrody, w tym 

Natura 2000 oraz dobrych praktyk ekologicznych na terenie objętym LSROR 

Stowarzyszenia LGR „Nasza Krajna i Pałuki”. 
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3. Pisma Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.43.2014 z dnia 19 sierpnia 

2014 r. dotyczącego zwiększenia planu dotacji w rozdz. 75814 § 2030 o kwotę 28.927,00 

zł. i § 6330 o kwotę 52.367,00 zł. z przeznaczeniem na zwrot części wydatków 

wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2013 r. 

 

Ponadto: 

 

1. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 1.200,00 zł. dokonano z 

tytułu wpływu darowizn:  

 kwota 1.000,00 zł. od Pana Andrzeja Szyszło dla Sołectwa Witunia na organizację 

dożynek gminnych, 

 kwota 200,00 zł. od Pana Mirosława Buławy dla Sołectwa Witunia na organizację 

dożynek gminnych. 

2. Zwiększenie planu dochodów w rozdz. 75814 § 2030 o kwotę 28.927,00 zł. dokonano z 

tytułu zwiększenia planu dotacji z przeznaczeniem na zwrot części wydatków wykonanych 

w ramach funduszu sołeckiego w 2013 r. 

3. Zwiększenie planu dochodów w rozdz. 75814 § 6330 o kwotę 52.367,00 zł. dokonano z 

tytułu zwiększenia planu dotacji z przeznaczeniem na zwrot części wydatków wykonanych 

w ramach funduszu sołeckiego w 2013 r. 

4. Korekta planu dochodów pomiędzy rozdz. 80101 § 0690 a 80103 § 0690 o kwotę 600,00 

zł. wynika z zastosowania prawidłowej klasyfikacji budżetowej. 

5. Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 80101 § 6297 o kwotę 76.500,00 zł. dokonano 

z tytułu rozliczenia środków z tytułu dofinansowanie Projektu pn. „Termomodernizacja 

budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Więcbork – Budynek Szkoły 

Podstawowej w Sypniewie”. 

6. Zwiększenie planu dochodów w rozdz. 80110 § 0970 o kwotę 7.500,00 zł. dokonano z 

tytułu większego od planowanego wpływu środków finansowych z tytułu różnych 

dochodów. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85154 § 0970 o kwotę 220,00 zł. dokonano z tytułu 

wpływu środków finansowych dotyczących zwrotu zaliczki na wynagrodzenie dla 

kuratora. 

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 85212 § 2360 o kwotę 13.086,00 zł. dokonano z 

tytułu wpływu środków finansowych związanych z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej. 

9. Zwiększenie planu dochodów w rozdz. 85219 § 0970 o kwotę 200,00 zł. dokonano z tytułu 

większego od planowanego wpływu środków finansowych z tytułu różnych dochodów. 

10. Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 85219 § 6297 o kwotę 18.000,00 zł. 

dokonano z tytułu rozliczenia środków z tytułu dofinansowanie Projektu pn. 

„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Więcbork – 

Budynek MGOPS w Więcborku”. 

11. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 92109 § 0970 o kwotę 600,00 zł. 

dokonano z tytułu większego od planowanego wpływu środków finansowych z tytułu 

różnych dochodów. 

12. Zwiększenia planu wydatków w rozdz.60016 § 4270 o kwotę 22.000,00 zł. 

dokonano w wyniku konieczności sfinansowania remontu odwodnienia drogi gminnej w 

Więcborku (ul. 600-lecia w Więcborku) oraz remontu odwodnienia ul. Spacerowej w 

Więcborku. 

13. Zwiększenia planu wydatków w rozdz.60016 § 4300 o kwotę 11.500,00 zł. 

dokonano w wyniku konieczności sfinansowania koszenia poboczy dróg gminnych w: 
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Puszczy, Zabartowie, Wituni, Wymysłowie, Dorotowie, Frydrychowie, Nowym Dworze 

oraz mieście Więcbork oraz wałowania dróg gminnych w technologii gruzobetonowej. 

14. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 70005 § 4530 o kwotę 100,00 zł. 

dokonano w wyniku zmiany przepisów prawnych w zakresie podatku od towarów i usług 

(VAT) nakładającej na nabywcę określanego rodzaju wyrobów obowiązku naliczenia i 

zapłaty tego podatku. 

15. Zwiększenie planu wydatków w rozdz. 75095 § 4210 o kwotę 1.200,00 zł. 

dokonano z uwagi na otrzymane darowizny zgodnie z opisem zawartym w pkt. 1 

niniejszego uzasadnienia. 

16. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w dziale 754 rozdział 75411 o 

kwotę 5.000,00 zł dokonano z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu 

pożarniczego dla PSP w Sępólnie Kraj. 

17. Zmniejszenie planu wydatków w rozdz. 75702 § 8110 o kwotę 196.896,00 zł. 

dokonano z uwagi na mniejsze od planowanych koszty obsługi kredytów i pożyczek. 

18. Zmian w planie wydatków w dziale 801 i 854 dokonano w związku z bieżącym 

funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork w związku ze zmianami organizacyjnymi w 

strukturze szkół gminnych. 

19. Zmiany w  planie wydatków inwestycyjnych w dziale 801 rozdział 80101 § 

6057 i 6059 o kwotę 98.500,00 zł dokonano z tytułu rozliczenia inwestycji pn.: 

„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Więcbork – 

Budynek Szkoły Podstawowej w Sypniewie” 

20. Zmian w planie wydatków w rozdz. 85228 pomiędzy paragrafami o kwotę 

900,00 zł dokonano w celu prawidłowej realizacji zadania. 

21. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90003 i 90004 dokonano z uwagi na 

realizację zadań określonych w pkt. 12 i 13 niniejszego uzasadnienia. 

22. Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz. 90015 i 90019 o kwotę 4.677,00 

zł. dokonano z uwagi na realizację zadań pn. „Ochrona środowiska na obszarach zależnych 

od rybactwa poprzez organizację i przeprowadzenie konferencji trójsektorowej na temat 

sposobów zachowania i zabezpieczenia obszarów objętych szczególnymi formami ochrony 

przyrody, w tym Natura 2000 oraz dobrych praktyk ekologicznych na terenie objętym 

LSROR Stowarzyszenia LGR „Nasza Krajna i Pałuki”. 

23. Zwiększenie planu wydatków w rozdz. 92109 § 4270 o kwotę 13.600,00 zł. 

dokonano celem remontu odwodnienia świetlicy wiejskiej w Runowie Kr. 

24. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w dziale 921 rozdział 92109 § 

6050 o kwotę 700,00 zł dokonano celem sfinansowania zakupu tablic pamiątkowych 

dotyczących wykonania zadania pn.: „Remont świetlic wiejskich na terenie Gminy 

Więcbork w miejscowościach: Dorotowo, Pęperzyn, Nowy Dwór, Puszcza, Suchorączek, 

Runowo Krajeńskie, Zakrzewska Osada”. 

25. Zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych w dziale 921 rozdział 92109 § 

6050 o kwotę 1.000,00 zł dokonano celem sfinansowania zakupu świadectw 

energetycznych oraz tablic pamiątkowych dotyczących wykonania zadania pn.: 

„Przebudowa i remont świetlic wiejskich na terenie Gminy Więcbork w miejscowościach 

Czarmuń i Witunia”. 

26. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92695 pomiędzy paragrafami o kwotę 

7.600,00 zł. dokonano ze względu na realizację zadania pn.: „Wyposażenie obiektów 

pełniących funkcje turystyczne i rekreacyjne w Więcborku”. 
 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła ponadto, że jeżeli chodzi o prawidłowość kwot  

tj. pytanie zadane na posiedzeniu Komisji Budżetu /…/, to prawidłowa znajduje się 

oczywiście w załączniku.  
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Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

 

Radny Waldemar Kuszewski w kontekście zgłoszonej przez siebie interpelacji dotyczącej 

wykonania dodatkowego przyłącza do kanalizacji w Wituni pytał, czy jeżeli takowe przyłącze 

zostanie zatwierdzone, nie zabraknie środków tzn. czy w tym budżecie po zmniejszeniu 

deficytu, jako argument przeciw nie zostanie wskazany brak środków na wykonanie tego 

zadania. 

 

Mam pytanie do Pana Radnego Kuszewskiego, czy ma Pan jakieś ogólne pojęcie o procesie 

inwestycyjnym – Burmistrz Więcborka. 

 

Myślę, że to pytanie jest trochę nie na miejscu – radny Kuszewski. 

 

Nie, jest na miejscu, bo Pan mi się pyta, czy jeżeli inwestycja nie jest jeszcze rozliczona  bo 

jeszcze nie jest odebrana i rozliczona/, będą oszczędności na inne rzeczy. Wiemy, że to, o co 

Pan się dopomina – przyłącze, na to przyłącze nie ma dokumentacji technicznej. Ktoś kto ma 

chociaż troszkę wyobraźni wie, że jeżeli nie ma dokumentacji technicznej nie można czegoś 

takiego zgodnie z prawem zrobić. Natomiast o oszczędnościach mogę mówić dopiero wtedy, 

kiedy inwestycja zostanie zamknięta. I stąd było moje pytanie do Pana Panie Kuszewski – 

Burmistrz Więcborka. 

 

Panie Burmistrzu, wystarczy słuchać żeby zrozumieć. Ja nie pytałem o oszczędności  

w inwestycjach ale Pan zawsze słyszy, to co chce słyszeć. Natomiast pytałem o to, czy jeżeli 

będzie wola wykonania tego dodatkowego przyłącza, nie padnie argument, że na to nie ma 

pieniędzy. Nie spytałem, czy będzie to wykonane jutro, czy za tydzień, czy za dwa, nie 

spytałem również o oszczędności Panie Burmistrzu. Prosiłbym, aby Pan słuchał, a wtedy 

będziemy się lepiej rozumieć – radny Kuszewski. 

 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały glosowało - 10 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 4 radnych 

 

 

Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego 

 

Projekt uchwały został przygotowany na wniosek Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej nr PT.0761.13.2014 z dnia 22 sierpnia 2014 r. dotyczącej pomocy finansowej w 

wysokości 5.000,00 zł. na zadanie pn.: „Zakup samochodu pożarniczego dla PSP w Sępólnie 

Kraj.” 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów - pozytywna  

 

Pytań nie wniesiono 
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Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwny    - 1 radny 

 

 

 

Ad.16 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Paweł Toczko. 

 

Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 

 

/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego/ 

 Ulica Wągrowskiego została utwardzona i odwodniona na wysokości zabudowań 

budynkami mieszkalnymi, pozostały odcinek drogi, aż do ul. Jaszuńskiego został 

uwałowany i utwardzony gruzem betonowym. Na tym odcinku w 2014 r. nie planuje się 

żadnych innych robót drogowych. W październiku br. zostanie odwodniony i utwardzony 

odcinek ul. Zubrzyckiego w zakresie posiadanych środków w budżecie gminy – 40 tyś zł. 

 Roboty drogowe na łączniku ulic Słonecznej i Górnej polegały na wykonaniu warstwy 

bitumicznej na odcinku dotychczas utwardzonym gruzem budowlanym, kamieniem 

wapiennym. W procedurze przetargowej ujęta do zadania została tylko powierzchnia  

w/w odcinka. Przedmiotem zadania nie była ulica Górna. 

/Odp. na interp. radnej Witczak/ 

 Burmistrz Więcborka przychylił się do sugestii radnej w kwestii zwiększonego 

zapotrzebowania na pojemniki na śmieci oraz upłynnienia strumienia pojazdów w sezonie 

letnim. Jeżeli chodzi o miejsca postojowe to można byłoby je wytyczyć za polem 

biwakowym i kortem na plaży miejskiej. Perspektywa pozostawiania pojazdów przed 

laskiem miejskim przypuszczalnie byłaby niezbyt atrakcyjna dla kierowców i byłoby 

mało chętnych do pozostawiania tam aut. 

 W pierwszym półroczu br. pracownicy UM Więcbork dokonali kilku kontroli oraz wizji 

lokalnych kanalizacji deszczowej ul. Rybackiej i Strzeleckiej. Nie stwierdzono wówczas 

ścieków sanitarnych. Zarywanie się nawierzchni jezdni na ul. Strzeleckiej spowodowane 

jest złym stanem technicznym kanalizacji deszczowej (rury betonowe sprzed ponad 40 

lat). 

/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 

 Budowa dwóch podjazdów do Urzędu Stanu Cywilnego w Więcborku orz Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku ujęta została w projekcie technicznym 

termomodernizacji MGOK. Wniosek złożony został do Urzędu Marszałkowskiego. 

Wstępny termin realizacji zadania  marzec- czerwiec 2015 rok. 

 Lustro drogowe zamontowane zostało w I dekadzie września z chwilą złożenia 

interpelacji trwała procedura. 

 Zgodnie z obowiązująca organizacją ruchu Plac przy kościele wydziela obecnie dwa 

miejsca parkingowe dla osób niepełnosprawnych. Pozostała część terenu, to teren 

utwardzony, na którym istnieje możliwość jedynie swobodnego postoju. Aby wymalować 

kopertę autobusową na miejscu parkingowym należy opracować i zatwierdzić w Urzędzie 

marszałkowskim oraz Policji nowy projekt organizacji ruchu. W pierwotnych założeniach 

było wymalowanie koperty dla autokaru, i na tym Burmistrz się opierał, 

zabezpieczającego przewóz żałobników na cmentarz po mszy pogrzebowej. Taka opcja 
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nie została uwzględniona w planie organizacji ruchu  choć pierwotnie takie założenia 

były.  

 Burmistrz Więcborka przedłożył również radnemu tabelę różnic w odsetkach między 

bazową WPF, a WPF po emisji obligacji oraz kalkulację odsetek. Zwrócił tez uwagę, że 

na interpelacje odpowiada Burmistrz, zatem jeżeli rady zgłasza się po materiały, które 

zostały przygotowane dla niego przez podległych mu pracowników, to winien zwrócić się 

do niego nie do urzędników. Urzędnicy nie są upoważnieni do udzielania odpowiedzi na 

interpelacje. Część materiałów otrzymana od pracowników zostaje zweryfikowana, 

uzupełniona przez pewnego rodzaju informacje – wówczas ta informacja jest pełna. Inna 

droga uzyskania informacji może negatywnie wpływać na stan wiedzy, jaki Burmistrz 

chciałby radnemu udostępnić. 

/ odp. na interp. radnego Szwochert/ 

 

 Dotyczy: odpowiedź na pismo w sprawie zadłużenia Gminy Więcbork i obciążeń z 

tego tytułu. 

 

W odpowiedzi na Pana pismo z dnia 28.08.2014 r. podaje poniżej następujące informacje: 

Ad. 1. Stan zadłużenia Gminy Więcbork na  koniec 2006 roku wynosił 4.648.978,00 zł. 

Ad. 2. Stan zadłużenia na koniec lat 2007-2014 

  

Rok 2007 

Bank 
Saldo zadłużenia 

na dzień 31.12. 

Nordea SA 2 000 000,00 

Kredyty 3 071 853,00 

WFOŚiGW w Toruniu 100 600,00 

RAZEM 5 172 453,00 

  

  

Rok 2008 

Bank 
Saldo zadłużenia 

na dzień 31.12. 

Nordea SA 2 000 000,00 

BS Więcbork 580 000,00 

Bank Polskiej 

Spółdzielczości 
571 853,00 

Bank Ochrony Środowiska 

SA 
3 948 741,00 

WFOŚiGW w Toruniu 73 800,00 

RAZEM 7 174 394,00 

  

  

Rok 2009 

Bank 
Saldo zadłużenia 

na dzień 31.12. 

Nordea SA 2 000 000,00 

Bank Ochrony Środowiska 

SA 
3 650 000,00 
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Gospodarczy Bank 

Wielkopolski i Bank 

Spółdzielczy w Więcborku 

4 911 000,00 

WFOŚiGW w Toruniu 2 105 258,00 

RAZEM 12 666 258,00 

  

  

Rok 2010 

Bank 
Saldo zadłużenia 

na dzień 31.12. 

Nordea SA 1 500 000,00 

Bank Ochrony Środowiska 

SA 
2 850 000,00 

Gospodarczy Bank 

Wielkopolski i Bank 

Spółdzielczy w Więcborku 

4 637 800,00 

Gospodarczy Bank 

Wielkopolski i Bank 

Spółdzielczy w Więcborku 

5 840 180,00 

WFOŚiGW w Toruniu 2 499 483,00 

RAZEM 17 327 463,00 

  

  

Rok 2011 

Bank 
Saldo zadłużenia 

na dzień 31.12. 

Nordea SA 1 000 000,00 

Bank Ochrony Środowiska 

SA 
2 130 000,00 

Gospodarczy Bank 

Wielkopolski i Bank 

Spółdzielczy w Więcborku 

3 818 200,00 

Gospodarczy Bank 

Wielkopolski i Bank 

Spółdzielczy w Więcborku 

5 834 000,00 

BS Więcbork 1 981 163,00 

WFOŚiGW w Toruniu 2 314 014,00 

RAZEM 17 077 377,00 

  

  

Rok 2012 

Bank 
Saldo zadłużenia 

na dzień 31.12. 

Nordea SA 500 000,00 

Bank Ochrony Środowiska 

SA 
1 410 000,00 

Gospodarczy Bank 

Wielkopolski i Bank 

Spółdzielczy w Więcborku 

2 998 600,00 
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Gospodarczy Bank 

Wielkopolski i Bank 

Spółdzielczy w Więcborku 

5 826 000,00 

BS Więcbork 1 973 364,00 

BS Więcbork 1 937 836,75 

BS Bydgoszcz 2 513 557,00 

WFOŚiGW w Toruniu 1 955 006,00 

RAZEM 19 114 363,75 

  

  

Rok 2013 

Bank 
Saldo zadłużenia 

na dzień 31.12. 

Bank Ochrony Środowiska 

SA 
660 000,00 

Gospodarczy Bank 

Wielkopolski i Bank 

Spółdzielczy w Więcborku 

2 179 000,00 

Gospodarczy Bank 

Wielkopolski i Bank 

Spółdzielczy w Więcborku 

5 818 000,00 

BS Więcbork 1 961 364,00 

BS Więcbork 1 936 836,75 

BS Bydgoszcz 2 512 057,00 

BS Bydgoszcz 1 974 894,23 

WFOŚiGW w Toruniu 1 473 790,00 

RAZEM 18 515 941,98 

  

  

Rok 2014 

Bank 

Saldo zadłużenia 

na dzień 31.12. 

przewidywane 

Przygotowywana emisja 

obligacji 
15 210 000,00 

BS Bydgoszcz 1 973 894,23 

WFOŚiGW w Toruniu 1 259 446,00 

RAZEM 18 443 340,23 

 

Ad. 3. Koszty obsługi zadłużenia w poszczególnych latach kształtował się następująco:  

Rok 2007 – 247.186,03 zł 

Rok 2008 – 299.765,18 zł 

Rok 2009 – 417.218,78 zł 

Rok 2010 – 593.809,72 zł 

Rok 2011 – 831.268,46 zł 

Rok 2012 – 1.001.234,93 zł 

Rok 2013 – 866.131,46 zł 

Rok 2014 – 788.319,00 zł (przewidywane). 
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Ad. 4. Wysokość uzyskanych środków zewnętrznych w poszczególnych latach przedstawia 

się następująco: 

Rok 2007 –  250.767,93 zł, w tym środki unijne 119.278,67 zł 

Rok 2008 – 90,000,00 zł, w tym środki unijne 0,00 zł 

Rok 2009 – 1.241.377,25 zł, w tym środki unijne 624.277,00 zł 

Rok 2010 – 1.918.965,45 zł, w tym środki unijne 1.773.118,80 zł 

Rok 2011 – 1.222.625,09 zł, w tym środki unijne 1.198.625,09 zł 

Rok 2012 – 2.240.658,93 zł, w tym środki unijne 1.424.393,48 zł 

Rok 2013 – 1.489.285,11 zł, w tym środki unijne 1.197.891,11 zł 

Rok 2014 – 3.365.340,85 zł, w tym środki unijne 3.125.340,82 zł (przewidywane). 

Powyższe dane są zgodne z ewidencją księgową. Mogą pojawić się rozbieżności w stosunku 

do zawartych umów o przyznanie pomocy na realizację poszczególnych zadań z uwagi na 

rozłożenie płatności w czasie. 

 

Ad. 5. Wysokość zaangażowanych środków własnych w realizację zadań, na które 

pozyskano środki zewnętrzne, w tym zaciągnięte kredyty/pożyczki na sfinansowanie wkładu 

własnego: 

Rok 2007 – 263.268,77 zł 

Rok 2008 – 102.251,67 zł 

Rok 2009 – 4.055.645,54 zł, (zaciągnięte pożyczki z WFOŚiGW w łącznej wysokości     

1.803.258,00 zł) 

Rok 2010 – 2.172.394,70 zł, (zaciągnięte pożyczki z WFOŚiGW w łącznej wysokości     

586.475,00 zł) 

Rok 2011 – 702.859,39 zł,  

Rok 2012 – 4.223.209,98 zł, (zaciągnięte pożyczki z WFOŚiGW w łącznej wysokości     

35.763,00 zł) 

Rok 2013 – 1.823.242,95 zł 

Rok 2014 – 2.523.944,82 zł - przewidywane (zaciągnięte pożyczki z WFOŚiGW w łącznej 

wysokości 321.552,00 zł). 
 

 

/Odp. na interp. radnego Kielich/ 

 Wydana została decyzja o warunkach zabudowy na budowę odwodnienia w ulicy 

Lipowej i części ulicy Brzozowej tj. drogi powiatowej do pierwszej zabudowy  

w ul. Brzozowej. Dalszy etap realizacji zadania to odwodnienie  oraz utwardzenie będzie 

kontynuowane w przypadku ujęcia inwestycji w budżecie na 2015 rok. 

 

Oznacza to, ze w tym roku już nic więcej nie będzie zrobione? – radny Kielich. 

 

Musimy zrobić dokumentację na odwodnienie. Bez dokumentacji nie możemy tego 

odwodnienia zrobić – Burmistrz Więcborka. 

 

Radny Kielich nie ukrywał rozczarowania, gdyż jak twierdził o inwestycje na tych dwóch 

ulicach walczył trzy lata. W tym roku nasiliło się wiele innych spraw ale, jak rozumie jest to 

rok wyborczy i co niektórzy nadgorliwi radni próbują uzyskać coś dla „siebie”. Boli go to, że 

zadanie na Osiedlu Plebanka zostało odsunięte, choć nie neguje też innych potrzeb. Niemniej 

mieszkańcy są takim obrotem sprawy i jego nieskutecznością, jako radnego zawiedzeni. 
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Przepraszam w takim razie Pana Radnego i mieszkańców ulic Lipowej i Brzozowej. Nie było 

moją intencja nie dokończenie tego zadania ale powiedzmy sobie szczerze  - pewne rzeczy, 

które zaczęto robić będą wyetapowane ale będą zrobione. Mam taką nadzieję, bez względu na 

to, co będzie się działo za dwa – trzy miesiące - Burmistrz Więcborka. 

 

Odpowiedzi na interpelacje z sesji bieżącej 

 

Odpowiedzi zostały złożone pisemnie i takiej formie udzielone zostaną na nie odpowiedzi na 

kolejnej sesji 

 

Ad. 17 Wolne wnioski i informacje. 

 

Radna Grażyna Witczak pytała o niewielki znak zakazu parkowania pojazdów przy 

kościele. Podobne znaki pojawiły się też przy ulicy Rybackiej przy prywatnych posesjach. 

Radna chciała wiedzieć, co te znaki oznaczają, czy są one prawomocne oraz, czy ustawione są 

one przez Gminę, czy kogoś innego. 

 

Burmistrz Więcborka zapytał, gdzie konkretnie na Placu Jana Pawła II stoi ww. znak. 

 

Wzdłuż chodnika przy Plebani – radna Witczak. 

 

Musiałbym sprawdzić w planie organizacji ruchu. Wiem jednak, że były tam duże problemy 

jeżeli chodzi o ta organizację, poniwecz wielu mieszkańców starym zwyczajem stawiało na 

tym odcinku swoje pojazdy. Być może zostało to do oznakowane. Z dużą dozą 

prawdopodobieństwa przypuszczam, że znak ten ustawiony został tam legalnie. Widziałem 

takie mniejsze znaki drogowe ale prawdopodobnie dotyczą one dróg wewnętrznych. Nie 

jestem specjalistą w tym zakresie i nie chciałbym się wypowiadać – Burmistrz Więcborka.  

 

Radny Waldemar Kuszewski zwrócił uwagę, że organizacja ruchu na Placu Jana Pawła II,  

a konkretnie dotycząca placu przed kościołem jest konsekwencją decyzji podjętych przy 

projekcie rewitalizacji Rynku. Sam pamięta, jakie wówczas toczył boje poparty głosami 

części radnych o pozostawienie tej organizacji w układzie podobnym do poprzedniego. 

Większość w tej kwestii zadecydowała inaczej do czego przychylił się również i Burmistrz 

Więcborka. Jeżeli zaś chodzi o wymalowanie koperty, to zdziwiony jest odpowiedzią 

Burmistrza, bo to były jego zapewnienia, że taka organizacja została zatwierdzona i nie 

można inaczej. Teraz okazuje się, że organizacja jest inna, a Burmistrz mówił co innego.  

Co zaś tyczy się zestawienia – kalkulacji odsetek od obligacji, kredytów, to nie była to 

odpowiedź na interpelację, bo zgłoszone zostało, to jako wniosek. Ponadto nie wziął tego 

zestawienia sam tylko wziął je od Pani Sekretarz Gminy. Wnioskował, że Pani Sekretarz 

poczuwała się do tego, że jest upoważniona do wydania mu tej odpowiedzi. Odnosząc się zaś 

do uwagi Burmistrza w kwestii weryfikowania materiałów przekazanych mu przez 

pracowników stwierdził, że jeżeli tej weryfikacji Burmistrz dokonuje po złożeniu podpisu, to 

nie ma nic więcej do powiedzenia – materiały odebrane są podpisane przez Burmistrza, więc 

wnioskuje, że zostały zweryfikowane. 

 

Radny Jan Antczak przerosił za swoje spóźnienie. W sołectwie prowadzonych jest aktualnie 

trochę inwestycji i termin sesji po prostu „uleciał”. 

 

  

Na tym obrady zakończono 
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Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady czterdziestej piątej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknął obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  

                                                                                  w Więcborku 

 

                                                                     /-/     mgr inż. Józef Kujawiak 

 


